
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RHB 
č. 4/05 

9.- 10. 9. 2005 
  
Přítomni:  Tomáš Hradil, Martin Perlík, Petr Jarušek (Žblebt), Veronika Fojtová (Malina), Václav Kappel 
(Monty), Dana Kalčíková, Rostislav Konůpka, Dalimil Toman (Cody), Petr Ledvina (Pavouk) – krátce, 
Martin Dýma 
Omluveni: , Miroslav Míkovec,  
Hosté:  Věra Konůpková, Pepa Hladký 
Moderátor: Monty 
Zapsal: Lucie Nováková 
 
1. Projekty 
 
MŽP – Pavouk seznamuje s vyhlášenými projekty na 2006, uzávěrka pro podání je 4. 10. 05 ve 12h. 
 
Možnosti na co by mohlo podat projekty ústředí: 
Ekostan  – napíše Pavouk, Lucka, Viky 
Enviro OHB  – blbost shoduje se RHB na popud Viky, zbytečné úsilí; ještě návrh na eko-dobrovolnickou 
metodiku – ale je na to podobný názor jako na celé OHB 
Akce p říroda  – napíše Žblebt, Tom 
Brďo – napíše Cody s konzultací s Pavoukem 
PsB jako velký projekt  – Viky prostuduje, co bylo loni podpořeno, zváží se jestli má cenu to podávat, 
psal by to Pavouk s Viky, na co přesně dá návrh Cody 
 
Na MŽP můžou podávat projekty samostatně i ZČ, budou opět na vyhlášení projektů upozorněni. 
 
Rady k projektům: doporučení od jiných organizací či úřadů jsou k ničemu, fotky jsou lepší, psát co 
nejkonkrétněji, ne obecné bláboly. 
 
Další projekty, které bude na rok 2006 ústředí podávat: 
MŠMT – oblast č. 1 organizovaná mládež, oblast č. 2 neorganizovaná mládež, předběžně je do projektů 
zahrnuto: PsB, víkendovky, Akce příroda, Ekofór, provoz ústředí, Ekostany včetně vybavení KRHB na 
akce – várnice, stan apod., činnost BRĎO, brontosauří kluby, OHB a vzdělávání 
MMB – OŽP, OŠMT – je potřeba se domluvit s brněnskými ZČ zda podá projekt jen ústředí nebo i sami 
ZČ plánují něco podávat; ústředí chce psát projekty na: OŠMT - provoz ústředí včetně zavedení 
internetu, vybavení KRHB a nákup materiálu, akce pro děti a mládež v Brně (pro brněnské ZČ), OŽP – 
akce na Den Země, výstavy, přednášky o ekol.výchově, info-materiály, Ještěr?! 
JM kraj – OŠMT – ústředí navrhuje projekt napsat na: akce (tábory, víkendovky, schůzky, setkání 
BRĎO, výstavy, akce pro veřejnost – Den Země apod.) v JM kraji; Viky se nabízí, že projekt na JM kraj 
napíše, je potřeba se opět domluvit zda podá projekt jen ústředí nebo i sami ZČ (brněnské) 
 
Projekty píše na kanceláři Zdeněk, konzultuje to s Luckou a posléze s Radou. Viky napíše poznámky ke 
všem  projektům, zdá se jí nesmysl žádat o peníze na materiál jako je stan, várnice apod., naopak 
navrhuje do všech projektů žádat o peníze na web a webmastera, což má velkou podporu Rady. 
Uzávěrka pro tyto všechny projekty je 31. 10. 05. 
 
projekt na Smr čník  – je na zvážení zda podat na MŠMT do kategorie investic (3. oblast) žádost o 
dotaci na Smrčník... 
 
Nadace partnerství  – je možnost podávat projekty do 7. října v základním grantovém programu NP, 
návrh: podat projekt na Akci příroda... Viky se opět nabízí to napsat. 
 
2. Rozpočet 
 
Probrali jsme rozpočet, všem se nám z čísel zamotala hlava, nedobrali jsme se přesných čísel ani 
závěrů a těžko se tomu rozumí a tedy následně rozhoduje co a jak dál. Požádáme (Lucka) naši účetní 
Radku, aby to přesně účetně vyčíslila, abychom věděli jak na tom skutečně jsme. Podle rozpočtu „keš 



flou“ bychom se do mínusu dostat neměli s tím, že dáme ZČ 30 % zase až z nových dotací. Někdy 
kolem února se ale dostaneme těsně k nule pokud někde nezískáme nějakou finanční injekci. Problém 
je, že musíme ještě odečíst fond udržitelnosti, který jsme povinni vytvářet v rámci projektu JM sítě 
EVVO, což znamená měsíčně odložit 3 200 Kč. Na popud Míry Rada žádá peníze do tohoto fondu dávat 
na zvláštní účet ať je to přehledné. K tomu využijeme účet Dortu, který je teď prázdný a nevyužitý. Zařídí 
to a bude hlídat Lucka. 
 
Vzhledem k tomu, že finanční situace není zrovna dobrá a již několikátý rok s sebou HB vleče schodek 
do dalšího roku, ukládá RHB, aby bylo vždy 20% (dle uvážení faindresra i více) ze získaných 
sponzorských darů pro HB (ústředí) použito na umořování kumulovaného dluhu. Výjimku uděluje pouze 
VV RHB nebo RHB.  

Schváleno RHB: pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 
3. dluh Tomáše Kaplana v ůči HB 
 
Již dříve T. Kaplan uznal dluh 5 717, 60 Kč vůči HB sepsáním dohody o splacení. Dluh měl splatit do 30. 
9. 2005.  
 
Tomáš Kaplan požádal RHB o prominutí dluhu. Jako důvod prominutí uvádí, že HB za svou dobu 
působení v něm mnoho dal, zejména však připomíná, že věnoval HB svůj počítač na server, který 
vyhořel (dnes je server na počítači ZČ HB Orchis), několik disku do počítače serveru a na vlastní 
náklady si koupil notebook, na kterém pro HB asi 3 měsíce pracoval. Na poskytnutí počítače a disků pro 
server nebyly sepsány žádné darovací smlouvy ani jiný doklad. 
 
RHB navrhuje, aby Tomáš Kaplan ze svého dluhu zaplatil 1 500 Kč, zbytek mu bude odpuštěn. A k tomu 
po T. Kaplanovi žádá doložení věnování disků – doklad či smlouvu, že jsou HB. Dále žádá, aby se 
papírově podchytil (že je HB či že je půjčen HB) také počítač Orchisu, na kterém je server. A aby pro 
příště všechny dary a půjčky byly smluvně podchyceny, aby nedocházelo ke zpětným žádostem v nouzi. 
Jinak nebudou uznány. 
 
4. Smrčník 
 
RHB schvaluje, že Tom má plnou moc k hospodaření s penězi, které HB nyní na Smrčník má – tj. 
234 500 od MŠMT, 100 000 Kč od MŠMT, 100 000 Kč od Nadace Partnerství, nájemné od Fettra. Další 
nakládání se Smrčníkem bude konzultovat s VV RHB  
 
Ptáme se ale o nástin možné budoucnosti, abychom se za pár měsíců zase něčemu nedivili... od 1. 1. 
2006, kdy skončí nájem Fettra, je třeba začít naplňovat projekt, na který jsme Smrčník získali... 
Tom vidí jako záchranu najít způsob, jak tam udržet dál Fettra (prodloužit nájem nelze, to je v rozporu se 
smlouvou s Fondem dětí), protože HB nyní není stavu začít Smrčník provozovat. Otázka je, jak se (při 
udržení Fettera) bude naplňovat projekt (tábory, pobyty apod.), bude ho Fettr schopen naplňovat? Nové 
zisky musí jít stále zpět do chaty (10 let od získání, takže ještě 7 dalších let). 
Tom zjistí co a jak dál s nájmem či podnikáním na Smrčníku.  
 
5. Akce p říroda 
 
Na AP je nyní zaměstnán Žblebt (2 000 Kč/40h), který se ji pokouší znovu pořádně rozjet.  
Žblebt informuje na čem se v poslední době pracovalo: 
- výzva ZČ k zapojení se do AP podzim 2005 a inzerci akcí na podzimním plakátku AP 
- podzimní plakátky AP – tisk 2 500 ks, 1 020 ks vyvěšeno prostřednictvím ČD (po stanicích ČD), 1 200 
ks bylo rozesláno prostřednictvím Zlatých listů do škol, inzerce v časopise AD 
- znovuobnovení KRABu (mimo jiné by měli objíždět akce, aby zjistili jak fungují), KRAB je koordinační 
rada Akce Brontosaurus (Akce příroda) 
 
AP expanduje, má zpětnou vazbu. Ze strany radních i hostů ale padá kritika na příliš vysoké náklady jen 
na podzimní propagaci AP (stála už asi 15 000 Kč) a hlavně že za takové peníze nejsou ani plakátky ani 
ostatní propagace „žádný zázrak“. Tomu oponuje výzva - staňte se členem KRABu a můžete mě 
kritizovat!  
 



6. objekt Švýcárna 
 
Na jednání Rady Hnutí Brontosaurus (RHB) dne 11. 3. 2005 schválila RHB Robertu Kubáňovi, jakožto 
statutárnímu zástupci ZČ HB Modrý kámen, aby - bude-li to právně možné - byl objekt Švýcárna 
v případě jeho získání převeden přímo na Základní článek Hnutí Brontosaurus (ZČ HB) Modrý kámen. 
RHB zaslala Ministerstvu financí (MF) dne 6. 4. 2005 vyjádření  se souhlasem k tomuto převodu. 
 
ZČ HB Modrý kámen je tvůrcem a předkladatelem projektu Hnutí Brontosaurus na provoz Centra dětí a 
mládeže na objektu Švýcárna s celoročním programem a zároveň bude i realizátorem projektu. ZČ HB 
Modrý kámen je stálým ZČ HB a má dostatek zkušeností pro realizaci plánovaného programu, proto 
RHB souhlasí s převodem objektu přímo na ZČ HB Modrý kámen. 
 
Právní podmínkou Ministerstva financí pro tento převod je potvrzení registrace ZČ HB Modrý kámen jako 
základního článku Hnutí Brontosaurus na 10 let. 
 
Robert Kubáň RHB požádal o vystavení registrace ZČ HB Modrý kámen na 11 let a tím udělení výjimky 
pro delší registraci než 1 rok, jak stanovují stanovy HB. Dle platných stanov HB může RHB udělit ZČ HB 
výjimku a potvrdit registraci na dobu delší než 1 rok. 
 
Rada Hnutí Brontosaurus schvaluje potvrzení registrace ZČ HB Modrý kámen, zastoupeným Ing. 
Robertem Kubáněm, na dobu 11 let. 

Hlasování: pro 9, proti 0, zdržel se 1 
 
 
Na podnět Míry Míkovce si RHB podmiňuje zaslání schválené výjimky na MF čestným prohlášením 
Robbyho Kubáně,  že peníze, které slíbil převést na HB jsou legální.  
 
Martin Dýma je pověřen sjednat s Robbym podmínky užívání Švýcárny pro akce HB – sepíše s ním 
smlouvu, kde budou uvedeny jak podmínky užívání, tak všechny Robbyho závazky vůči HB z VH 2005. 
Až po uzavření této smlouvy bude udělená výjimka zaslána na MF. 
 
 
7. změna sídla Hnutí Brontosaurus 
 
Z důvodu nutnosti ukončit pronájem prostor pro kancelář RHB – sídlo HB na ul. Michalova 4 v Brně – 
Líšni, bylo třeba zajistit pro sídlo HB a kancelář RHB nové prostory.  Gymnázium Líšeň, kde jsme 
doposud sídlili se stěhuje a město jemuž patří budova nás nadále nemůže nechat sídlit v budově na 
Michalové 4. 
Shodou okolností nám byla odsouhlasena žádost, podaná v červenci na městskou část Brno – střed, o 
prostory na ulici Orlí 5 (Brno). Jiné vhodnější a výhodnější prostory se nám nenaskytli. Na Orlí máme 
k dispozici 33 m2 za cenu 300 Kč za 1 m2 za rok, což je podstatně méně než doposud. Stěhování 
proběhne ke konci září 2005 a od 1. 10. 2005 bude kancelář RHB sídlit na nové adrese. 
 
RHB schválila změnu sídla Hnutí Brontosaurus na adresu Orlí 5, Brno 602 00. 

 
Hlasování: pro 9, proti 0, zdržel se 1 

 
 

8. sponzorský dar  
Míra Míkovec předložil (mailem) Radě nabídku Martina Drábka (Radě to mailem poslal i Hyman) 
sponzorského daru firmy, kde pracuje, ve formě software programu CMS - Content Management 
System) pro tvorbu a správu webu v hodnotě cca 100 000 Kč.   
 
Rosťa si bere na starosti zjištění podrobností ohledně daru a bude informovat Radu. 
 
9. kalendá ř RHB 
 
Plán jednání budoucích rad: listopadová zůstává podle původního plánu 4.- 5. 11., další - 3.- 4. 2. 2006.  
Termín valné hromady: 24.- 26. 2. 2006 



10. politika 
RHB vyjádřila potřebu více komunikovat s politiky a úředníky z ministerstev a obcí (odbory, 
zastupitelstva), zvát je na své akce, dávat o sobě vědět. Zabývat by se tím měli členové RHB a 
představitelé ZČ. Tom jako předseda na tom již pracuje, byl např. na MŽP (jednání o získání peněz ze 
státního fondu život. prostředí), s Luckou na OŠMT MMB, apod. 
 
11. velké akce HB 
 
sout ěž fotografií z PsB  – je jí vyjádřena podpora, žádost zvýšit počet zasílaných fotografií, možnost 
využívat pak dobré fotky k propagaci a prezentaci 
 
Ekofór  – KRHB se vyjadřuje, že nemá dostatečnou kapacitu na fyzickou realizaci dalšího ročníku 
Ekofóru, RHB doporučuje ho dělat ve větším nebo ne jako akci celého HB, Martin je žádán o informace 
co má v plánu v ročníku 2006. Mimo jiné taky proto, že potřebujeme vědět zda Ekofór zahrnout do 
žádostí o dotace. 
 
Máme rádi p řírodu  – soutěž funguje a je úspěšná, letos přišlo kolem 1 500 prací, ale hrozí riziko, že 
bude ukončena... Cody odchází do Brna, tím padá spolupráce Ekocentra Hodonín aj. výhody, podpory... 
soutěže by se musel někdo ujmout z Brďa... RHB vyjadřuje vůli soutěž udržet a dát pro ni Codymu 
v práci na KRHB prostor. 
 
celobrontosau ří víkendovky na podporu úst ředí – RHB chválí vydařenou akci SUPu a Slunovratu 
z června v CHKO Blaník, zúčastnilo se jí přes 30 lidí, částka, která se pro HB vydělala je 6 400 Kč. Další 
akci pořádají brďáci Mikulčice a Tišnov na Vátých píscích o víkendu 16.- 18. 9. 2005 – v rámci setkání 
BRĎO práce na podporu KRHB (žádají si ale použití peněz účelově...) 
 
12. sekce BR ĎO 
zpráva Codyho – sekce dělá hodně aktivit – nejblíže je setkání BRĎO, problém ale je, že postupně není 
pro koho - ubývá Brďo oddílů... chce to kampaň na kluby (není motivace zakládat brďo oddíly, je to 
složité vést jako ZČ). Budou Cestičky :o). 
 
13. sekce OHB 
zpráva Věrka Konůpková – přes prázdniny nefungovala, chystají kurz OHB v Praze a bude brněnský 
 
Bude se žádat (Cody) o akreditaci MŠMT na oba kurzy OHB (Praha, Brno) a Cestičky = možnost získat 
HVLT na těchto akcích. 
 
14. propagace  
návrhy:  
- potřeba větší propagace na internetu, inzerovat PsB na ostatních serverech,  
- propagace na příští rok bude probíhat ve dvou vlnách:  
1. vlna – motivační plakátky do učitelských listů v lednu 
2. vlna - konec března plakátky s tábory + brožury (duben distribuce – školy...) 
 
Rosťa se nabízí, že bude pracovat na plakátcích (propagaci) PsB 2006, Tom nabízí, že na tom bude 
spolupracovat. 
 
Zkušenost praví, že nejlepší propagace je v osobní rovině (jeden řekne druhému), návrh posílat 
účastníkům akcí HB balíčky, aby to předali kamarádům a tak podobně – domyslet. 
 
internet  – je to špatný, už dlouho, je akutní potřeba mít webmastera, - placeného (třeba jen na část 
úvazku, 0,5 úvazku), aby byl někdo kdo se tomu bude věnovat stálé, vždy když je potřeba... ne 
dobrovolníka, který to dělá jen když má čas... z toho vyplývá - požádat si o peníze na webmastera v 
dotacích, nejdůležitější je start – je to práce až na 2 měsíce, což dělá až 40 000 Kč, abychom zaplatili 
odborníka, který to udělá dobře.  
Další problém je, že musí být někdo kdo bude pravidelně web zásobovat informacemi, texty, soubory, 
aktualitami apod. – někdo kdo bude vytvářet obsah. Webmaster by měl být v trvalém kontaktu, i 
osobním, s plničem dat. 


